
Protokół Nr XLVIII/10
z obrad XLVIII sesji Rady Gminy Przywidz 

w dniu 17 marca 2010 r. 

Pan Wojciech Etmański – osoba pełniąca funkcje Rady Gminy otworzył XLVIII sesję Rady Gminy
witając sołtysów, Wójta Gminy, pracowników Urzędu Gminy oraz przybyłych mieszkańców Gminy
Przywidz. ( lista obecności w zał.).
Sesję rozpoczęto w Gminnym Ośrodku Kultury w Przywidzu o godz. 17-tej a zakończono 
o godzinie 19-tej .
Pan Wojciech Etmański – dodał, iż został wyznaczony  przez Prezesa Rady Ministrów z dniem
22.01.2010 r.  do pełnienia funkcji Rady Gminy Przywidz, do czasu wyboru nowej rady. 
Następnie przedstawił porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Sprawy regulaminowe:

a) zatwierdzenie porządku obrad.
      3.    Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

1)) uchwalenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Przywidz”,

2) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu
           wsi Gromadzin w obrębie Przywidz oraz działki nr 234/4 i 222/4 położonej w 

Przywidzu wraz z załącznikiem graficznym
3) wyodrębnienia w budżecie Gminy Przywidz na 2010r. środków stanowiących fundusz

sołecki,
4) zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Przywidz a Instytutem Aktywizacji Regionu,
5) zmian w uchwale Nr X/93/07 Rady Gminy Przywidz z dnia 26.10.2007r
   w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie Gminy Przywidz miejsc sprzedaży
    i podawania napojów alkoholowych,
6) uchwalenia „Programu Współpracy Gminy Przywidz na rok 2010 z organizacjami   

pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku  
publicznego”,

7) wynagrodzenia dla Wójta Gminy Przywidz.
8) zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2010 rok 

1. Informacja Wójta Gminy Przywidz z działalności i realizacji podjętych uchwał 

w okresie od 22.01.2010r. do 15 marca 2010 r. 

     5. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
1. Zakończenie obrad.

Pan Marek Zimakowski – Wójt Gminy – wnioskował o zdjęcie z porządku obrad punktu  3 ppkt 2,
z powodu pisemnych protestów mieszkańców dot. w/ w uchwały.
Pan Wojciech Etmański – przed sesją odbyło się spotkanie z urbanistką odnośnie planu
zagospodarowania przestrzennego dla wsi Gromadzin. Pani urbanistka nie przekonała mnie
odnośnie planu, dlatego też poprosiłem Wójta o spotkanie z mieszkańcami wsi Gromadzin celem
rozpatrzenia uwag . Mieszkańcy Gromadzina, którzy plan oprotestowali będą zaproszeni na
spotkanie. Do Rady Gminy wpłynęły protesty i należy je wyjaśnić. 
Wobec powyższego porządek obrad został przyjęty bez punktu 3 ppkt 2.
ad.3.Rozpatrzenie i podjęcie uchwał:
ad.3.1. W sprawie zmiany  „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego
Gminy Przywidz.
Głos zabrała P. Wysoczyńska – urbanistka, która omówiła zmiany do Studium. Zmiana polega na
wytypowaniu terenów pod budowę elektrowni wiatrowych i aby to wykonać należało rozważyć
wszystkie uwarunkowania jakie posiada gmina. Wykluczono tereny Obszaru Krajobrazu



Chronionego. Wytypowano szereg obszarów pod budowę elektrowni wiatrowych. Są również
dodatkowo uwarunkowania z Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, która zwraca dużą uwagę
na tereny NATURA 2000. Na wytypowanych obszarach będą przeprowadzane badania przez
fachowców.
Pan Wojciech Etmański -  poinformował, że do Urzędu Gminy napisał   protest w sprawie
nieuwzględnienia terenów Przywidza i Trzepowa jako obszarów, gdzie można budować elektrownie
wiatrowe. Protest nie został uwzględniony, gdyż Trzepowo i Przywidz leżą w Obszarze Krajobrazu
Chronionego.
Czy są pytania do w/w uchwały?
Pan Mariusz Bator – sołtys Pomlewa -  Przywidz należy do NATURY 2000 pod hasłem Dolina
Wietcisy. Mamy atuty do tego, aby elektrownie wiatrowe na naszym terenie powstawały. Można
powalczyć w tej sprawie.
Pan Wojciech Etmański -  rozważał możliwość  odrzucenia tej uchwały, ale p. urbanistka
przekonała go na spotkaniu przed sesją. Tereny Obszaru Krajobrazu Chronionego wyznaczone są
przez Ministra Ochrony Środowiska. Zmiana tych obszarów jest procesem trudnym i
długoterminowym. Nie chcąc wstrzymywać dalszego rozwoju gminy, podjąłem decyzję o podjęciu
w/w uchwały. 
Pan Wiesław Spisak – sołtys Starej Huty -  czy są inwestorzy zainteresowani elektrowniami
wiatrowymi na naszym terenie? Poza tym czy są dobrze wybrane tereny pod budowę elektrowni
wiatrowych. Również dobrym terenem są tereny Starej Huty, która leży na wysoczyźnie 
Poruszył również sprawę postawionego masztu w Roztoce, który prawdopodobnie mierzy ruchy
powietrza.
Pan Wojciech Etmański -  zainteresowanie elektrowniami wiatrowymi jest duże, gdyż do mnie
zgłosiły się 4 podmioty zainteresowane tym tematem. 
Pan Eustachy Kalinowski -  jaki obszar jest brany pod uwagę do budowy elektrowni wiatrowych.?
Pani  Wysoczyńska -  każdy może przyjść do Urzędu Gminy i zapoznać się z planami, jakie tereny
zostały wytypowane. 
Pan Henryk Jendrysiak -  wnioski składane przez inwestorów dały początek zmiany w Studium.
Tych wniosków było kilka i zostały przekazane firmie, która opracowywała zmiany do Studium.
Pani Wysoczyńska -   to są min. Częstocin, Miłowo. Tych obszarów jest sporo. Obszary znajdują się
na południowej i zachodniej stronie Gminy.
Innych pytań nie zgłoszono.
Pan Wojciech Etmański -  oświadczył , że w/w uchwała została przyjęta.

ad.3.2. w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy Przywidz na 2010 r. środków stanowiących
fundusz sołecki.
P. Barbara Borowska -   skarbnik gminy- w dniu 1 kwietnia 2009 r. weszła w życie ustawa o
funduszu sołeckim, która zobowiązuje Radę do rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu w budżecie gminy
środków stanowiących fundusz sołecki, podejmując uchwałę, w której wyraża się zgodę albo nie
wyraża zgody na wyodrębnienie funduszu w roku budżetowym.
Środki budżetowe dotyczą roku 2011.
P. Marek Zimakowski – Wójt Gminy -   środki dotyczą roku następnego. Sołtysi najlepiej wiedzą co
należy zrobić w ich sołectwie. Jest to nauka samorządności, dużą rolę w tym będą mieli sołtysi.
Kwoty z funduszu sołeckiego nie są małe. Środki są dofinansowane przez budżet Pastwa. Można
otrzymać zwrot  dotacji w wysokości 30% . 
Pan Wojciech Etmański -  wiem, że na spotkaniu z Wójtem, sołtysi wyrazili aprobatę do uchwały. 
Pan Wiesław Spisak – sołtys Starej Huty -  sprostował wypowiedź, sołtysi nie wyrazili aprobaty
lecz wystąpili z wnioskiem do Wójta o środki z funduszu sołeckiego. 
Pan Wojciech Etmański – oświadczył, że uchwała w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy
Przywidz na 2011 rok środków stanowiących fundusz sołecki została przyjęta.

ad.3.3 w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Przywidz a Instytutem Aktywizacji



Regionu.
Wójt Gminy – porozumienie dotyczy projektu „Słońce dla Przywidza”- budowa instalacji solarnych
. Beneficjentami projektu będą osoby prywatne zamieszkujące na terenie Gminy Przywidz Poziom
dofinansowania ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego  wynosi 75%,
pozostałe 25% kosztów realizacji projektu poniosą beneficjenci. Minimalna wartość projektu –
1.000 000 zł . Aby realizować projekt musiał pojawić się podmiot tj. stowarzyszenie lub fundacja.
Fundacja prawników będzie składać wniosek 
Pani Kotyńska -  kto tworzy tę fundację?
Wójt Gminy – fundację tworzą prawnicy, którzy obsługują Urząd Gminy – P. Piotr Kamiński.
Pani sołtys z Jodłowna -  mieszkańcy pytają o ceną  solarów? Ile będą musieli dopłacić?
Wójt Gminy -  mieszkańcy składają oświadczenia, w których decydują się czy chcą zakładać solary
czy nie. Szczegóły odnośnie solarów poznamy w późniejszym czasie. 
Pan Mariusz Bator -   odnośnie solarów – czy osoba podpisując oświadczenie  o przekazaniu
środków finansowych na realizację inwestycji w wysokości 25% kosztów nabycia i montażu
instalacji solarnej jest zobowiązana do pokrycia kosztów, nie znając na dzień dzisiejszy kwoty? 
Wójt Gminy -  Urząd Gminy wysłał zapytanie ofertowe do różnych firm na prowadzenie tego
projektu. Oferty spływają do Urzędu. Gdy wyłonimy firmę, będzie ponowne spotkanie z
mieszkańcami i więcej szczegółów poznamy. Deklaracje wstępne , które składają mieszkańcy, mają
charakter orientacyjny – ilu mieszkańców wyrazi chęć przystąpienia do projektu. 
Pan Jarosław Ryszkowski -  wstępne deklaracje zostaną przekazane firmie, która zajmie się
projektem.
Pani Barbara Talaśka -  stwierdziła, że jest bardzo słaba informacja w terenie odnośnie solarów. 
Innych pytań nie zgłoszono.
Pan Wojciech Etmański -  oświadczył, że w/w uchwała została przyjęta. 

ad.3.4. W sprawie zmian w uchwale Nr X/93/07 Rady Gminy Przywidz dnia 26 października 2007
r. w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie Gminy Przywidz miejsc sprzedaży i podawania
napojów alkoholowych.
Pani Grażyna Kłęk – sekretarz gminy -  omówiła projekt uchwały. 
Pan Wojciech Etmański – oświadczył, że w/w uchwała została przyjęta. 

ad.3.5. W sprawie uchwalenia „Programu Współpracy Gminy Przywidz na rok 2010 z
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku
publicznego. 
 P. Grażyna Kłęk -   powiedziała,iż zgodnie z art.5 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, Rada Gminy uchwala roczny program
współpracy z organizacjami pozarządowymi. W związku z powyższym podjęcie uchwały jest
uzasadnione. 
P. Barbara Borkowska -   na program przeznacza się 5 tys. zł. Są to środki tylko dla 1
stowarzyszenia.
P. Wojciech Etmański -  oświadczył, że przyjmuje w/w uchwałę.

ad.3.6. W sprawie wynagrodzenia dla Wójta Gminy  Przywidz. 
P. Wojciech Etmański -  miesięczne wynagrodzenie dla p. M. Zimakowskiego pozostaje na
poziomie wynagrodzenia byłej wójt. 
Następnie oświadczył, że przyjmuje w/w uchwałę.

ad.3.7. W sprawie zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2010 rok. 
P. Barbara Borowska – udzieliła wyjaśnień do w/w uchwały. 
Pani Maria Ścibek -  soltys Marszewskiej Kolonii -  od 5 lat słyszymy, że są przeznaczane środki na
hydrofornię w Koziej Górze. Ile pieniędzy Gmina przeznaczyła na tą hydrofornię?
Pan W. Etmański – oświadczył, że proponowane zmiany przez Wójta Gminy zostały przyjęte. 



ad.4. Wójt Gminy  - przedstawił informację z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie
od 22.01.2010 do 15 marca 2010 r. ( w zał) . 
Pan Dariusz Czaiński -  referent ds. dróg w Urzędzie Gminy -  planuje się zakup równiarki,
ogłoszono przetarg na dostawę gruzu. W tym roku mamy również dokończyć remont ulicy
Jesionowej  oraz budowę chodnika w kierunku Egiertowa.
Wójt Gminy -  wraz z przekazaniem mienia, Agencja Nieruchomości Rolnych przekazuje pewną
kwotę pieniędzy. Jeśli chodzi o drogi popegerowskie, możemy uzyskać dofinansowanie. Środki
można było uzyskać już w latach poprzednich. Również Agencja dofinansowuje remonty
budynków komunalnych, które uprzednio wchodziły w zasób Agencji. Wystąpimy do Agencji o
dofinansowanie na mienie popegerowskie.
Pan Waldemar Elwart – podinspektor ds. pozyskiwania środków zewnętrznych – w tym roku
złożono 4 wnioski o dofinansowanie z Unii Europejskiej. Na budowę szkoły nie otrzymaliśmy
środków. 
Pan Wojciech Etmański- dodał, że złożył pismo do Starostwa Powiatowego w sprawie
dofinansowania dokończenia budowy chodnika w kierunku Egiertowa  oraz na ulicy Szkolnej. 
Poinformował, że na drodze  Przywidz- Gromadzin firma WAKOZ na ostatnim odcinku  położyła
złą warstwę ścieralną. Będzie zmieniać nawierzchnię. 

ad.5. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy. 
Pan Wiesław Spisak -  przypomniał, że zwrócił się z pytaniem do poprzedniej komisji rewizyjnej o
zbadanie zgodności z dokumentacją remontu drogi Stara Huta – Klonowo Górne. Droga jest
zdewastowana, zrobiona niezgodnie z projektem. Otrzymał odpowiedź z Rady, że komisja
rewizyjna nie stwierdziła nieprawidłowości. W związku z tym, zwrócił się do obecnej Rady o
zbadanie jeszcze raz nakładów na remont tej drogi. 140 tys. zł przeznaczono na remont drogi, która
jest w fatalnym stanie. 
Pan Wojciech Etmański -  mogę się przyjrzeć dokumentom odnośnie drogi. Mogę pojechać na
drogę. Jeśli została naprawa drogi wykonana niestarannie i nie zadbano o interes gminy należy
sprawdzić rękojmie czy gwarancję. 
Pan Wiesław Spisak -  w 2007 r. były zaplanowane środki na tę drogę w wysokości 40 tys. zł , które
nie zostały wydane. W 2008 roku wydano ok. 40 tys. zł , a w rzeczywistości naprawa tej drogi
powinna mieścić się w granicach ok. 12 tys. zł.
Pan Wojciech Etmański -  poprosił o pisemne przekazanie tych wniosków do Wójta Gminy i do
wiadomości Rady.
Wójt Gminy -   poinformował, że Gminie przepadły 2 „schetynówki”. Będziemy się starać o środki
z tzw. „schetynówki” 
P. Barbara Talaśka – mieszkanka Przywidza – z Urzędu Gminy chciała otrzymać zaświadczenie na
dostawienie schodów do budynku mieszkalnego i uzyskała odpowiedź od urzędnika, że otrzyma za
9 miesięcy. Czy jest możliwość szybszego załatwienia sprawy? 
Poza tym okazało się, że budynku mieszkalnego nie ma na mapach.
Czy jest możliwość  doprowadzenia wody na cmentarz.?
Pani Lehman – mieszkanka Gromadzina – podziękowała w imieniu mieszkańców Gromadzina za
nie przyjęcie uchwały w sprawie  zmian w planie zagospodarowania w miejscowości Gromadzin.
Prosiła, aby pracownik zajmujący się planem zagospodarowania przestrzennego dla wsi Gromadzin
przestrzegał przepisów ustawy o planowaniu przestrzennym i nie utrudniał wglądu do  projektu
planu zagospodarowania, gdyż ma taki obowiązek udostępnienia planów., co utrudniło w
terminowym złożeniu uwag do planu.
Wójt Gminy -          odbyło się spotkanie przed sesją z projektantami zmian w planie
zagospodarowania przestrzennego dla wsi Gromadzin i uzgodniliśmy, że jeszcze raz odbędzie się
spotkanie z mieszkańcami.
P. Maria Ścibek – sołtys Marszewskiej Kolonii – pytała o końcowe rozliczenie budowy promenady 
Czy gmina poda  tę informację do publicznej  wiadomości? 



Wójt Gminy – informacja będzie pisemna.
Pan Wiesław Spisak -    wnioskował o  wcześniejsze powiadomienie mieszkańców  o wyłączaniu
wody.

2) jaki będzie dalszy los zjeżdżalni? Czy ktoś będzie odpowiedzialny za nieodpowiednią
decyzję? Z tego co wiemy zjeżdżalnia jest niekompletna.

Wójt Gminy  -   co do zjeżdżalni – podjęcie decyzji jest trudne. Pojawiły się znaczne koszty:
montaż zjeżdżalni, budowa czerpni wodnej, opieka całoroczna, montaż, demontaż . Zjeżdżalnia
służyłaby tylko przez dwa miesiące. 
Pan Mariusz Bator -  sołtys Pomlewa – odnośnie kanalizy – co z terenem prywatnym pod
przepompownie w Pomlewie.? W zamian nie zaproponowano żadnej rekompensaty tym
mieszkańcom.
Czy gmina pomoże w rejestracji bezrobotnym przez internet?
Odnośnie schetynówki – można nawiązać współpracę z gminą Trąbki Wielkie i wykonać porządnie
drogę Kozia Góra – Mierzeszyn.
Wójt Gminy -  jeśli chodzi o rejestrację bezrobotnych przez internet – taki komputer musi być w
gminie i logował będzie wyznaczony urzędnik.
Kanaliza w Pomlewie – były rozmowy z Wicewojewodą odnośnie  pomocy w uzyskaniu
pozwolenia na budowę kanalizy w Pomlewie.
Pan Jarosław Ryszkowski -  na terenach prywatnych mają powstać 2 przepompownie. Chcieliśmy
poczekać na pozwolenie na budowę. O szczegółach będziemy rozmawiać z zainteresowanymi
mieszkańcami.
Ustosunkował się do wypowiedzi odnośnie schetynówek. Są głosy, że gmina „przegapiła”, nie
staraliśmy się o środki itd. Jest to kwestia sporna. Pierwsza informacja o schetynówkach pojawiła
się we wrześniu, gdzie na koniec września trzeba było złożyć wniosek, który mógł być złożony
tylko na drogę, która miała gotowy projekt i pozwolenie na budowę. Jedyną drogą była ulica
Jesionowa, gdyż był projekt tej drogi. Wniosek uzyskał za mało punktów.
Pan Wojciech Etmański -   na spotkaniu z sołtysami omówić sprawę schetynówki, wybrać 1 drogę,
wybrać projekt i uzyskać pozwolenie na budowę. Następnie wyznaczyć kolejne drogi do remontu z
tzw. schetynówki. 

ad.6. Pan Wojciech Etmański -  zakończył obrady XLVIII sesji Rady Gminy Przywidz, dziękując
obecnym za przybycie. 

Innych uwag nie wniesiono.
Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: G. Pożoga 

 

      
          

 


